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PACE 172 REV (2014)  

 
PACE backs plan for a Europe-wide day for victims of hate crime 
 
Strasbourg, 30.09.2014 - PACE has given its strong backing to a proposal put forward by 

youth activists to declare 22 July – the anniversary of the terrorist attack in Oslo and at 
Utøya – as a “European Day for Victims of Hate Crime”. 
 
The Assembly was debating a report by Marietta de Pourbaix-Lundin (Sweden, EPP/CD) on 
how to counteract manifestations of neo-Nazism, with the participation of the Speaker of 
the Norwegian Parliament Olemic Thommessen.  

 
"Hate affronts and attacks our equality of esteem and human dignity, values that are 
fundamental to all member states of the Council of Europe," said Mr Thommessen. "We 
need to slow down hate, not help it on its way." 
 
In a resolution, the parliamentarians called on politicians to “take up the debate with neo-
Nazis and expose them publicly by clearly and unequivocally challenging, rejecting and 

condemning neo-Nazi ideology and rhetoric”. 
 
 “Neo-nazis should not be ignored, but they should not be turned into martyrs either,” the 
Assembly said. It listed examples of good practice from around Europe, including action to 
prevent young people becoming drawn into neo-Nazi groups or to help them leave, strong 
laws against hate speech and hate crimes, and steps to encourage a strong “democratic 
consensus” against neo-Nazi parties both inside and outside parliament. 

 

 

L'APCE en faveur d'une Journée pour les victimes des crimes de 
haine 
 
Strasbourg, 30.09.2014 - L’APCE a appuyé avec force la proposition de jeunes militants de 
faire du 22 juillet, le jour de l'attaque terroriste survenue à Oslo et à Utøya, une « Journée 
européenne des victimes de crime de haine ». 
 
L’Assemblée a consacré un débat au rapport de Marietta de Pourbaix-Lundin (Suède, 

PPE/DC) sur les moyens de faire barrage aux manifestations de néonazisme auquel a 
participé le Président du Parlement norvégien, Olemic Thommessen. 
 
« La haine s’attaque à la dignité humaine et au respect, valeurs essentielles dans tous les 
Etats membres du Conseil de l’Europe », a déclaré M. Thommessen. « Il faut stopper ce 
discours de haine et éviter de lui permettre de gagner du terrain ». 

 
Dans une résolution, les parlementaires ont invité les responsables politiques « à débattre 
avec les mouvements néonazis et à les démasquer publiquement en remettant en cause, 
rejetant et condamnant clairement et sans équivoque l’idéologie et la rhétorique 
néonazies ». 
 
« Il ne faut pas les ignorer ni en faire des martyrs » a déclaré l’Assemblée, qui a donné des 

exemples de bonnes pratiques européennes, dont les mesures destinées à empêcher les 
jeunes de rejoindre les organisations néonazis ou à les aider à les quitter, la législation 
stricte sur le crime de haine et le discours de haine et les mesures visant à favoriser un 
« consensus démocratique » fort contre les partis néonazis au sein des parlements et en 
dehors. 

 

 

The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.  

President: Anne Brasseur (ALDE) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.  

Political groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party);  

EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);  

UEL (Group of the Unified European Left). 
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